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Hieronder heel kort de belangrijkste punten uit de media van vanochtend en van gisterenavond.

Groet,

a I a a SESI

Algemeen beeld vanochtend (ochtendkranten):
e Vanochtend wat minder coronaniews op VWS-terrein. Wel volop aandacht voor de IMF-voorspelling. Sie

spreekt van 'de Grote Lockdown'- mogelijk de ergste economische crisis sinds jaren 30. De cijfers zijn
dramatisch (NL -7,5% krimp dit jaar).

e Ook aandacht voor de afname van het aantal patiénten op de IC, dat nu structureel lijkt. Media noemen dit

een belangrijke graadmeter voor het besluit van het kabinet om de teugels te kunnen laten vieren, dus de

verwachtingen richting volgende week zijn hoopvol
e Mensen kijken daarbij natuurlijk naar andere Europese landen die langzaam weer wat open gaan. Wordt

Denemarken bijvoorbeeld de blauwdruk voor de rest van Europa? Daar mogen kinderen weer naar school. Of

Oostenrijk waar na een maand volledige lockdown winkels en parken weer opengaan? Ook andere landen

laten de teugels wat vieren, of gaan dat doen. De Europese Commissie pleit voor een meer gecontroleerde

exitstrategie: landen moeten die op elkaar afstemmen vooral buurlanden.

e Een regionale lockdownscenario komt vaker ter sprake. Met een opvallend lage infectiegraad en zonder

overbelaste ziekenhuizen kan het noorden mogelijk eerder uit de gedeeltelijke lockdown dan de rest van het

land. Voorwaarde is wel dat het hele zorgsysteem (niet alleen ziekenhuizen, maar ook verpleeghuizen,

thuiszorg, huisartsen) het aankan.

+ Kritiek op de corona-app houdt aan. Critici hebben niet alleen zorgen over de snelheid waarmee de app er

moet komen en de privacy-issues, ook het feit dat de fase waarin kritisch besproken moet worden of we

Uberhaupt in de app een oplossing zien, lijkt te zijn overgeslagen.
¢ Vakbonden reageren zeer boos en bezorgd op het aantal (mogelijke) besmettingen onder zorgpersoneel.

Beroepsgroep V&VN stelt dat het testbeleid in de wijkverpleging en in de verpleeghuizen maar moeilijk van

de grond komt. Verpleegkundigen geven aan dat er te weinig tests zijn, het te lang duurt voor een aanvraag

daadwerkelijk leidt tot een test, en het personeel grote moeite en soms overredingskracht kost om zich te

kunnen laten testen.

eo Kritiek op de app houdt aan: te snel. Verwacht kabinet er niet te veel van als ‘drukmiddel’ richting mensen.

“Lockdown pas over als mensen app gebruiken?” Gevaarlijke belofte, zeker als app niet goed werkt

. Uitstellen van sommige niet-coronazorg is ,niet langer verantwoord”, =zeggen artsen en

ziekenhuisbestuurders in het zuiden. Ze puzzelen met een ‘harmonica-systeem’ om weer patiénten te

ontvangen voor wie afgelopen weken geen ruimte was. Het gaat om de semi-spoed: mensen die wel een

paar weken op een ingreep konden wachten, maar echt niet langer. In dat harmonicasysteem moeten

ziekenhuizen meteen weer kunnen minderen als er een nieuwe coronagolf komt.

Focus van media sinds dinsdagavond

Testcapaciteit —aanhoudende kritiek vanuit VVT-sector

« Vanaf volgende week zijn er dagelijks zo’n 12.000 extra testen beschikbaar, per dag kunnen er ruim 29.000

tests worden uitgevoerd. (GGD Nederland) verwacht dat de testcriteria worden bijgesteld, zodat

meer mensen in verpleeghuizen of ggz-instellingen kunnen worden getest. Volgens De Gouw kunnen er daarna

ook mensen in andere beroepen, zoals de politie, worden getest
« Beroepsgroep V&VN stelt dat het testbeleid in de wijkverpleging en in de verpleeghuizen maar moeilijk van de

grond komt. Verpleegkundigen geven aan dat er te weinig tests zijn, het te lang duurt voor een aanvraag

daadwerkelijk leidt tot een test, en het personeel grote moeite en soms overredingskracht kost om zich te

kunnen laten testen. V&VN geeft aan nog ‘bar weinig’ te merken dat er meer en uitgebreider getest zou worden.

V&VN geeft aan dat er zich in de wijkverpleging en verpleeghuizen een stil drama heeft voltrokken. "Hoewel de

angst niet altijd serieus werd genomen, zien we nu dat er in verpleeghuizen veel meer besmettingen en doden

zijn gevallen dan gedacht.”
+ Aanvullend op bovenstaand bericht interviewt de Telegraaf voorzitter van V&VN BEE. Volgens Heyne

is de huidige situatie onacceptabel “Zorgverleners hebben het gevoel dat ze moeten wachten tot Sint Juttemis.”
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Heyne benadrukt dat de angst die personeel voelt zelf een bron van besmetting te zijn voor hun omgeving
mentaal zeer belastend is.

Besmetting onder zorgpersoneel
« Vakbonden reageren zeer boos en bezorgd op het aantal (mogelijke) besmettingen onder zorgpersoneel. "Nu

pas is goed zichtbaar hoeveel zorgmedewerkers zijn blootgesteld aan het virus", zegt BEY SS, vice-voorzitter

van de FNV. "Daar schrikken we ontzettend van. Het maakt ons ook boos. Zorgpersoneel, met name buiten de

ziekenhuizen, wordt onvoldoende beschermd tegen het virus. Terwijl veiligheid het belangrijkste is dat een

werkgever zijn personeel moet bieden."

. BES BE van Nu’91: "We wisten uit omliggende landen wel dat het risico op besmetting in de zorg groot

is, maar toch tonen deze getallen aan hoe ernstig de uitbraak is. Het laat zien dat we ook na een aantal weken

niet voldoende beschermingsmiddelen hebben." Volgens Van Erp is vooral de situatie in de thuiszorg,

gehandicaptenzorg en verpleeghuizen schrijnend. "Zij stonden constant achterin de rij bij het uitdelen van

beschermingsmiddelen. En neem een cliént met dementie: die hoest niet netjes in zijn ellenboog, maar midden

in je gezicht."

Corona-apps
e« Kritiek op de corona-app houdt aan. Critici hebben niet alleen zorgen over de snelheid waarmee de app er moet

komen en de privacy-issues, ook het feit dat de fase waarin kritisch besproken moet worden of we Uberhaupt in

de app een oplossing zien, lijkt te zijn overgeslagen.
¢ In het hoofdcommentaar van FD pleit de krant voor een ‘gedegen en behapbare werkopdracht'. Volgens FD zijn

er de afgelopen jaren veel ICT-projecten van de overheid mislukt omdat het juist hieraan aan ontbrak.

» Marietje Schaake (directeur internationaal beleid bij het Cyber Policy Center van de Stanford universiteit en

voormalig D66-Europarlementariér) vreest dat er te snel naar een app wordt gekeken als oplossing en of een

app Uberhaupt nu nut heeft. Er zijn nog heel veel vragen, maar ook bereidheid mee te denken. Het Kabinet

moet oppassen dat er geen verkeerde verwachtingen worden geschapen door te beloven dat een app gaat

helpen om als land van het slot te gaan.

. RTL Nieuws meldt dat 100.000 mensen een corona checkapp hebben gedownload. Hierin vullen mensen

dagelijks hun temperatuur en eventuele klachten in, waarna een advies volgt. 81% van de gebruikers, gebruikt
de app dagelijks. Deze app maakt geen gebruik van locaties.

Aanpak huiselijk geweld
. De aanpak van huiselijk geweld moet landelijk worden gecoérdineerd. Dit zegt brancheorganisatie voor

maatschappelijke opvang Valente tegen NRC. De brancheorganisatie gaat ervan uit dat door de coronacrisis het

aantal slachtoffers stijgt en er een tekort aan opvangplekken dreigt. Bij gemeenten, die verantwoordelijk zijn
voor de zorg omtrent huiselijk geweld, ontbreekt een centraal codrdinatiepunt, aldus Valente. "Er was al een

tekort aan plaatsen in de vrouwenopvang en door het te verwachten toenemende aantal slachtoffers kan dit nog

verder oplopen”, zegt ie] directeur van Valente. Bovendien waarschuwt ze voor de situatie in

opvanghuizen: "In de opvang kunnen zich problemen voordoen, omdat tussen bewoners de spanningen

bijvoorbeeld kunnen oplopen.”
+ De brancheorganisatie pleit voor een 'landelijke codrdinatie’ omtrent de aanpak van huiselijk geweld tijdens en

ook na de coronacrisis. Wiegman: "Huiselijk geweld zou een volwaardig aandachtspunt moeten zijn van de

nationale strategie om het coronavirus te bestrijden." De oproep, gericht aan gemeenten en VWS, moet ertoe

leiden dat de opvang van slachtoffers 'tot een minimum' wordt beperkt.

Reconstructie Trouw: Kabinet negeerde adviezen pandemie-aanpak
« Trouw opent de krant vanochtend met de kop: 'kabinet negeerde adviezen over pandemie-aanpak'. De

Nederlandse regering heeft sinds de ebola-uitbraak in West-Afrika in 2014 in drie apeenvolgende adviezen de

raad gekregen kennis en kunde over pandemieén te bundelen en internationale samenwerking te zoeken. Maar

actie bleef uit, blijkt uit een reconstructie van Trouw.

« Het gevolg van het uitblijven van zo’n samenwerking is dat landen overvallen werden door het nieuwe corona-

virus en er geen gemeenschappelijk beleid is. De meeste afzonderlijke landen kampen met tekorten aan

materiaal, terwijl ieder voor zich op een eigen manier uit de crisis probeert te komen. Op tientallen plekken
wordt inmiddels onderzoek naar een vaccin gedaan.

. De laatste waarschuwing klonk in 2018 toen gezondheidsadviseur Ger Steenbergen in opdracht van het

ministerie van volksgezondheid een advies schreef over de manier waarop Nederland zich het beste kan

wapenen tegen volgende pandemieén. Hoewel in ons land grote kennis en ervaring aanwezig is over de

signalering en bestrijding van epidemieén, concludeerde hij, wordt daar vanwege de totale versnippering

nauwelijks gebruik van gemaakt. Steenbergen pleitte voor een nieuwe ‘global health strategy’ waarin

nadrukkelijk wordt samengewerkt met andere landen. Die andere landen zitten inmiddels wel op dat spoor,

Nederland niet


